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ОСВЕЩЕНИЕ ЧЕРКЕССКОЙ ПРОБЛЕМАТИКИ В АРАБСКОМ СЕГМЕНТЕ 
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В   арабском  сегменте  сети  Интернет  в  последнее  время  появилось  большое  количество
статей  по  черкесской  проблематике,  которая  помимо  общих  вопросов  истории  и  культуры
включает в себя и политический аспект – так называемый черкесский вопрос. Для формирования
общего  представления  об  информации,  предлагаемой  пользователям  арабского  сегмента  сети
Интернет по вопросу черкесской проблематики, были исследованы специализированные сайты и
отдельные статьи на информационных порталах. Предметом анализа стали: специфика сайтов и
их  характеристика;  особенности  авторов  статей;  информационная  составляющая  статей;
представленная  в  комментариях  к  статьям  реакция  читательской  аудитории.  Результаты
проведенного исследования показывают,  что попытка политизации черкесской проблематики и
придания «черкесскому вопросу» статуса международной проблемы не имеет большого успеха в
арабоязычной  среде,  при  этом  существует дисбаланс  между  подачей  информации  на
рассматриваемых Интернет ресурсах и реакцией на нее со стороны читателей.

Ключевые слова: черкесская проблематика, «черкесский вопрос», Олимпийские игры в Сочи,
геноцид, Интернет. 

In  the  Arab  segment  of  the  Internet  recently  emerged  a  large  number  of  the  articles  about
Circassian problematics, which includes besides general questions of history, culture and the political
aspect (so-called “Circassian question”). To form a synthesis of views, which is offered to users of the
Arab segment of the Internet on Circassian problematics, as well as to check out the relevance of the
topic  was  gathered  and  analyzed  the  relevant  information.  During  the  research  work  specialized
websites and articles on various information Internet-portals were investigated. The research includes
the following subjects: specificity of the sites and their characteristics; features of the authors of the
articles;  the  informational  content  of  the  articles;  audience  reaction,  which  is  expressed  in  the
comments  to  the  article.  The  results  of  the  research  work  show that  the  attempts  to  politicize  the
Circassian problematics and giving the "Circassian question" status of the international problem does
not have a big success in the Arabic-speaking segment of the Internet, while there is an imbalance
between the supply of information on the relevant Internet resources and response on it from Internet
users. 

Key  words:  circassian  problematics,  circassian  question,  Olympic  games  in  Sochi,  genocide,
Internet. 
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